
Protok6l nr XLVI/18

przebiegu obrad Rady Miasta Wlocfawek

w dniu 17 lipca 2018r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala Klubu Stara Remiza Centrum Kultury Browar B

ul. Zabia 8 we Wfocfawku



W dniu 17 lipca 2018 roku o godzinie 15:45 w sali Klubu Stara Remiza Centrum Kultury
Browar B przy ul. Zabiej 8 we Wloclawku rozpoczQly siQ obrady XLVI ses.ii Rady Miasta
Wloclawek Vll kadencji, kt6rq zwofal ikt6rej przewodniczyt PrzewodniczEcy Rady Miasta
radny Rafaf Sobolewski.

Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski otworzvi obrady XLVI sesji Rady Miasta
Wtoclawek, witajqc Prezydenta Miasta - Pana dr Marka Wojtkowskiego, Zastqpce
Prezydenta Miasta Paniq dr Barbarq Moraczewskq, zaproszonych goici: Paniq Posel na Sejm
RP lwonq Michalek, Wiceprezesa Rady Ministr6w - Ministra Nauki iSzkolnictwa Wyiszego
Pana Jarostawa Gowina, Pana Adama Banaszaka Wiceprzewod n iczqcego Sejmiku
Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego, Radnych Sejmiku Wojew6dztwa Kujawsko-
Pomorskiego Pana Stanislawa Pawlaka, Pana Slawomira Kopy6cia oraz Pana Wojciecha
Jaranowskiego. Przewodniczqcy Rady Miasta powital tak2e Pana Rafala Pietrucienia z

Departamentu Rozwoju Regionalnego Urzqdu Marszaf kowskiego w Toruniu oraz Paniq dr
Edytq Masierek eksperta ds. rewitalizacji z ramienia Ministerstwa Inwestycji i Rozwoju w
Warszawie, a takie zebranych na sali urzqdnik6w, przedstawicieli medi6w, mieszkaric6w
miasta oraz radnych uczestniczqcych w obradach.
- stwierdzenie ouorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski

stwierdzil, 2e na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z listq

obecnoSci 17 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu L7 lipca br. sq prawomocne.

Lista obecnoici radnych z XLVI sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokotu,

Lista os6b uczestniczqcych w XLVI sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad XLV sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski poinformowal, 2e w Biurze Rady Miasta

oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta udostQpniony byi do wglqdu projekt
protokolu z obrad XLV ses.ii Rady Miasta Wloclawek Vll kadencji, kt6ra odbyia siq w dniu 27

czerwca 2018 roku, z kt6rym radni mogli siq zapoznai i wnieii ewentualne uwagi. Nie

zgloszono uwag, poprawek i uzupetnieri.
- zmiany do porzqdku obrad XtVl sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal, 2e radni wraz z

zawiadomieniami o obradach sesyjnych otrzymali porzqdek obrad, dlatego tei zwr6cil siq z

zapytaniem czy ze strony radnych sq wnioski dotyczqce zmian tego porzadku.

Ponadto Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e realizujqc pro6bq Prezydenta Miasta
proponuje wprowadzenie do porzqdku obrad w punkcie nr 6 projektu uchwaty w sprawie
przekazania (rodk6w finansowych na nagrody dla funkcjonariuszy Komendy Miejskiej Policji

we Wtoctawku w 2018r. Przedmiotowy projekt uchwaly uzyskal opiniq komisji stalej, zatem

zostal spelniony wym6g g 55 Statutu Miasta. Projekt uchwaly zostal rozlo2ony na stolach

Wobec braku innych wniosk6w dotyczqcych porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta
poddaf pod gtosowanie rozszerzenie w punkcie 5 porzqdku obrad o projekt uchwaty w
sprawie przekazania 6rodk6w finansowych na nagrody dla funkcjonariuszy Komendy
Mie.iskiej Policji we Wlocfawku w 2018r.



W wvniku glosowania p rzeprowadzon ego z udzialem 17 radnvch, za rozszerzeniem
porzadku obrad o ww. proiekt uchwalv radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, sios6w
przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Wobec powy2szego obrad XLVI sesji

rozszerzonego porz4d ku obrad.

Ad. 2
WystEpienia zaproszonych go5ci.

w dniu 17 lipca br. bqdq sig odbywai wedlug

Gfos zabral Przewodniczacv Radv Miasta, kt6ry stwierdzil, i2 sq to szczeg6lne obrady ze

wzglqdu na procedowanie uchwaly dotyczqcej Programu Rewitalizacji Miasta Wfoclawek co
pozwoli na zaobserwowanie zmian w strukturze miasta na wielu plaszczyznach. Ponadto
Przewodniczqcy Rady Miasta wyrazil zadowolenie, z obecnoici na obradach sesyjnych
znakomitych goici wymienionych podczas rozpoczqcia obrad.
Jako pierwszv glos zabral Wiceprezes Radv Ministr6w - Minister Nauki i Szkolnictwa
Wviszego Pan Jarostaw Gowin. kt6ry stwierdzit, ii z miastem jest zwiEzany od dawna i

regularnie go6cit we Wloclawku w latach 90-tych jako cztonek Komisji Episkopatu Polski do

spraw Dialogu z Niewierzqcymi uczestniczEc w obradach Komisji prowadzonych przez

Przewod niczqcego Komisji ks. Biskupa Bronislawa Dqbowskiego. Znana jest zatem Panu

Ministrowi historia diecezji jak r6wnie2 sytuacja gospodarcza miasta w tamtych latach. Nie

dziwi wiqc fakt, dlaczego tak du2o uwagi po(wiqcono kwestii rewitalizacji, gdyi Program

Rewitalizacjijest wielka szansE dla miasta. Srodki przewidziane na ten program w wysoko5ci

250 mln. zl. sq irodkami przekraczajqcym i moZliwo6ci bud2etu miasta stAd mo2liwoSi

pozyskania Srodk6w zewnqtrznych, kt6rymi dysponujq zar6wno Sejmik Wojew6dztwa

Kujawsko-Pomorskiego jak r6wniei sq te2 irodki rzqdowe jak np. Srodki z NFOS. Pan

Minister zauwa2yl, ie z informacji przekazanych przez Przewod n iczqcego Rady Miasta

Zwiqzek Miast Polskich przygotowuje apel do rzqdu, aby w ramach mozliwoici bud2etowych

paistwa pozyskai irodki, kt6re bqdq sluiyfy irednim miastom podobnym do Wloctawka w

celu ich zaanga2owania w proces rewitalizacji. Ta cenna inicjatywa w przypadku

procedowania przez rzqd spotka siq z pelnym poparciem Pana Wicepremiera. Niemniej

jednak rewitalizacja miasta przyniesie zdaniem Pana Wicepremiera pozytywny skutek, jeieli

bqdzie polqczona z rozwojem gospodarczym, potencjalem w tym wzglqdzie jest rozwoj

szkolnictwa akademickiego a tutejsza PWSZ naleiy do najlepszych uczelni zawodowych

publicznych, dynamicznie rozwija siQ takie niepubliczna KSW i nale2y wykorzystai

mo2liwo6ci zwiqzane z potencjalem akademickim. W swojej strategii rzqd przewiduje

uruchamianie w miastach Sredniej wielko6ci centrum obslugi biznesu, dlatego warto

zdaniem Pana Wicepremiera pomySlei o tym, aby takie centra obslugi biznesu ulokowai

tak2e we Wloclawku korzystajqc przy tYm z dobrze przygotowanej kadry akademickiej w

obszarze doradztwa gospodarczego i ekonomicznego. Na zakohczenie swojej wypowiedzi

Pan Minister iyczyl udanych obrad, przyjQcia Programu Rewitalizacji a przede wszystkim

jego wdroienia do realizacji, gdy2 jest to wielka szansa dla historycznie zaslu2onego miasta

jakim jest Wloctawek. Pan Wicepremier poinformowal, ie ze wzglqdu na obowiqzki

stu2bowe i napiqty kalendarz spotkai nie bqdzie m6gl dalej uczestniczyi w obradach i

przeprosil za kr6tkq wizytq.



PrzewodniczAcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski wraz z Prezydentem Miasta dr
Markiem Wojtkowskim wsp6lnie podziqkowali go6ciowi za przybycie wrqczajqc pamiqtkowy
uoomtnek.

Ad,3
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miQdzysesyjnym.

Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawil Radzie Miasta informacjq z dzialalnoici
miasta w okresie miedzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od dnia 27 czerwca 2018 roku do
dnia 17 lipca br. iprzedstawia siq nastqpujqco:

W zakresie dzialari Biura Zam6wieri Publicznvch m.in.:
- zawarto 25 um6w dotyczqcych udzielenia zam6wienia publicznego, w tym m.in. umowe na

budowq iiobka integracyjnego na osiedlu Poludnie wraz z wyposa2eniem. Umowa zostala
zawarta z firmq Zaktad Budowlany MS-BUD sp. z o.o., z siedzibE we Wloclawku na kwotq
5.999.940,00 ziotych brutto. Termin realizacji: od dnia zawarcia umowy do dnia 30 kwietnia
2019 roku. 28 czerwca podpisana zostala umowa z firmq Techstal AD Sp. z o.o. z siedzibq w
Grudziqdzu na zadanie pod nazwa: Rozbudowa infrastruktury sportowo-rekreacyjn ei o
silowniq zewnQtrznE oraz naprawa placu pod urzqdzenia do gier stolikowych przy Zespole
Szk6f nr l.l- ll postqpowanie. Koszt zadania to 429 988,00 zlotych brutto, a termin realizacji:
30 dni od dnia zawarcia umowy.
Wvdziat Inwestvcii koordynuje okolo 50 zadari inwestycyjnych z r62nym stopniem
zaawansowania realizacji. Sq to zadania inwestycyjne m.in. w plac6wkach o5wiatowych - np.
modernizacja budynk6w wraz z wyposaieniem Centrum Ksztalcenia Praktycznego we
Wtoclawku przy ul. Ogniowej 2, w obiektach sportowych, zadania zwiqzane z infrastrukturq
drogowq - np. przebudowa ulicy Grodzkiej wraz z infrastruktura towarzvszqcq, a tak2e
zadania zwiqzane z transportem i bud2etem obywatelskim. Ponadto wydzial na bieiqco
wykonuje dzialania zwiqzane z przeglqdami gwarancyjnymi, pode.jmu.ie dzialania zwiqzane z

usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane w ramach zadari inwestycyjnych opracowania
dokumentacji.
W zakresie Wvdzialu Politvki Spolecznei iZdrowia Publicznego m.in.:
- w zakresie realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problemow
Alkoholowych oraz Przeciwdzialan ia Narkomanii ogloszono otwarty konkurs ofert na

udzielanie mieszkaficom Wloclawka gwarantowanych (wiadczed zdrowotnych z zakresu
terapii uzaleinienia iwsp6luzale2nienia od alkoholu iinnych substancji psychoa ktywnych.
tqczna wysoko6i 6rodk6w publicznych planowanych na realizacjq zadari objqtych procedurq
konkursowq wynosi 41 100,00 zf.

W zakresie dziatalnoici Wvdzialu Edukacii m.in.:
- zlo2ony zostal wniosek aplikacyjny na nowy projekt poza polityka ter$orialnq, pn.:

,,LicealiSci Wioclawka podnoszq swo.ie kompetencje",
- 5 lipca odbyfy siq konkursy na stanowiska dyrektor6w szk6l i plac6wek, podczas kt6rych
wyloniono kandydat6w na stanowisko dyrektora Zespofu Szk6l 096lnoksztalcqcych oraz
Zespolu Plac6wek Nr 1. Kandydatury zostafy zaakceptowane przez Prezydenta Miasta
Wloctawek.
W zakresie dzialalnojci Wvdziatu Gospodarowania Mieniem Komunalnvm m.in.:
- przydzielono l lokal socjalny, dla rodziny ujetej na li(cie socjalnej,



- sprzedano 2 lokale mieszkalne na rzecz najemc6w, a tak2e dokonano jednej dobrowolnej
zamiany loka lu mieszkalnego.
W zakresie dzialaf Wydzialu Rozwoiu:
- 2 lipca do Ministra Sportu iTurystyki zlo2ony zostal wniosek o wyplatq kolejnej transzy
dofinansowania ze 6rodkdw Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na zadanie pn.

,,Przebudowa irozbudowa kryte.j ptywalni Odrodka Sportu iRekreacji przy ul. Chopina we
Wioclawku".
W zakresie dzialari Wvdzialu Srodowiska m.in.
- podpisywane sE umowy z beneficjentami koricowymi programu EKOpiec2018,
kontynuowane sq r6wniei prace w sprawie projektu dotyczqcego Miejskich plan6w
Adaptacji do zmian klimatu.
W omawianym okresie Biuro Sportu i Turvstvki uczestniczylo w przygotowaniach do
organizacji Marcin Gortat Camp, kt6ry 12 lipca odby.l siq we wloclawskiej Hali Mistrz6w.
Dziqki wsparciu samorzqdu mlodzi wfoclawianie mieli okazjg spotkai siq i trenowai z

jedynym obecnie polskim koszykarzem w lidze NBA. Marcinowi Gortatowi towarzyszyli
reprezentanci Polski: Adam Waczyriski, Kamil tqczyriski, Szymon Szewczyk i Marcel ponitka.

8 lipca w mistrzostwach Europy.iunior6w mlodszych brqzowy medal w biegu na 1500 m
wywalczyla Klaudia Kazimierska - zawodniczka LKS Vectra Wloclawek. Klaudia.jest m.in.
tegorocznq laureatka nagrody prezydenta oraz stypendystkq w dziedzinie sportu. Jej klub,
LKS Vectra Wloclawek, prowadzi szkolenie sportowe dzieci i mtodzieiy przy wsparciu Gminy
Miasto Wlocfawek.

Przewodniczqcy RadV Miasta poinformowal, i2 otwiera dyskusjq nad zagadnieniami
dotyczacymi przedstawionej przez Prezydenta Miasta informacji miqdzysesyjnej.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabral radnv Jaroslaw Chmielewski, kt6ry zwr6cil sig do prezydenta Miasta o
wyja6nienie kwestii pominigtych w przedlo2onej informacji a zwiqzanych z Zarzqdzeniem nr
78/2077 dotyczqcym komisji konkursowych w zwiqzku z wyrokiem NSA oraz jakie kroki w tej
sprawie zamierza podjqi Prezydent Miasta w zwiqzku z naruszeniem przepis6w prawa. pan

radny poruszyl tak2e zagadnienie zwiqzane z plac6wkE o6wiatowq LZK we Wloclawku. pan

radny odni6st siq tak2e do inwestycji zwiqzanej z przebudowq basenu Delfin izto2onych
ofert przetargowych, kt6re sq taisze o 300 ty3. zf. od kwot proponowanych przez
zamawiajqcego, co jest wynikiem takiej r62nicy, w sytuacji, gdy jeden z wykonawc6w zto2yl
ofertq wykonania zadania na kwotq 1.100.000 zi.
Glos zabral radnv j6zef Mazierski w swojej wypowiedzi poruszyt sprawq dotyczqcq
wytonienia wykonawcy rob6t na przebudowq drogi wewnetrznej wraz z placem
manewrowym na osiedlu blok6w przy ul. Dziewiriskiej. Pan radny stwierdzil,2e trwa tam
przebudowa kanalizacji sanitarnej, kt6rq wykonuje MPWIK i polqczenie oraz
skoordynowanie tych dw6ch elementdw byloby organizacyjnie wskazane, tym bardziej ie
proponowane zadanie jest przygotowane pod wzglqdem forma Ino-prawnym, wykonane sq
projekty budowalne i wydane jest pozwolenie na budowq.
Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki poruszyf sprawe dotyczEcq nieoddania w zaplanowanym
terminie do u2ytku mieszkaric6w basenu Delfin, wybrania droiszej oferty na wykonanie prac
zaplanowanych w obiekcie. pan radny odni6sl siq tei do zbyt p6inego terminu ogfoszenia
przetargu na wykonanie przylqcza wod.-kan. i co. na basenie w lwietle obowiqzuj4cycn



procedur przetargowych. Pan radny poruszyl tak2e kwestiq roszcze6 rodziny Micheliriskich
czy w postQpowaniu sqdowym zosta'ly ze strony samorzqdu dopelnione wszelkie formalno6ci
idostarczona peln a dokumentacja.
Glos zabrat Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski odni6sl siq do
wypowiedzi Prezydenta Miasta zarzucajqc nieeleganckie zachowanie, zdaniem Pana radnego
powinniSmy cieszy6 siq z odwiedzin o charakterze roboczym znamienitych goici ze sfer
rzqdowych oraz sktadanych deklaracji dotyczqcych rozwoju naszego miasta, nie dopatrujqc
siQ w tym podtekstu politycznego. Dlatego zdaniem Pana radnego takie wizyty oraz go6ci

nale2y szanowai, tym bardziej ie slu2q one pozyskaniu Srodk6w na rozw6j miasta.
6los zabrata radna Mariola Gawlowska, kt6ra poruszyfa sprawq trwajqcego remontu
prowadzonego na ul. Grodzkiej, kt6ry mial zostai zakoiczony w listopadzie 2OI7r. i

poprosila o podanie ostatecznego terminu zakoiczenia remontu na tej ulicy,.jak rdwnie2 o
podanie ostatecznego irzeczywistego kosztu inwestycji w stosunku do zaplanowanych na

ten cel 6rodk6w, ze wzglgdu tak2e na btqdy projektowe tej inwestycji. Pani radna zapytala
tak2e czy sq plany dalszego remontu ulicy Grodzkiej oraz o budowg kanalizacji deszczowej i

wodociqgowej. Ponadto Pani radna odniosla siq do wyroku sqdowego dotyczqcego
konkurs6w na dyrektor6w plac6wek oSwiatowych i zapytata jakie sq koszty wynajqcia przez

miasto pelnomocnika reprezentujqcego w Sqdzie organ samorzqdowy oraz jaka kancelaria
reprezentowala Urzqd w tym sporze.
Gfos zabral radnv Krzysztof Kowalski, kt6ry podobnie jak przedm6wcy tak2e odni6sl siq do
wyroku NSA z dnia 28 czerwca br. w sprawie powofania komisji konkursowych do
wytonienia 9 dyrektor6w plac6wek o(wiatowych we Wioclawku w roku 2017, poruszyl

sprawq uniewainienia zarzqdzenia Prezydenta Miasta w tej sprawie jak r6wniei braku
realizacji wyroku przez Prezydenta Miasta, zmierzajqcego do zmiany uniewa2nionego

zarzqdzenia. Pan radny poprosil r6wnie2 o wyjaSnienie na podstawie jakich procedur zostali

rekomendowani iwylonieni na dyrektor6w szk6l osoby, kt6re objqly te stanowiska. Pan

radny odni6sl siq r6wnie2 do konferencji prasowej, kt6ra miala mieisce 12 lipca br. z

udzialem Pani radnej Agnieszki Chmielewskiej oraz posldw PO na temat miasta Wloclawka,

w kt6rym jak wspomniala Pani radna brak jest pracY, panuje stagnacja i nie ma perspektyw

rozwoju- mogloby byi lepiej. Pozytywnym elementem wskazanym przez Paniq radnq jest

budowa Scie2ek rowerowych. W zwiqzku z tym Pan radny zwr6cil uwagq, ie skoro przy

przedstawicielach parlamentu RP radny miasta wskazuje budowq icie2ek rowerowych jako

wybitne dzialania inwestycyjne Prezydenta Miasta to przykro jest sluchai takich

wypowiedzi, gdyi podobnymi dzialaniami m6glby siq pochwalii w6jt nie.iednej malej

mie.iscowoSci.

Glos zabral radnv Piotr Czarnecki, kt6ry zaapelowal do Prezydenta Miasta o zaprzestanie

ciqglego zatrudniania w sp6lkach miejskich os6b z krqg6w koalicyjnych, gdyi bardzo

widoczny jest przerost zatrudnienia w tych firmach, co stanowi bardzo powainy problem.

Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki, kt6ry nawiqzujqc do wypowiedzi isugestii przedm6wcy

zwr6cif siq do Prezydenta Miasta jak dlugo tolerowai bqdzie dzialaczy PIS piastujEcych

stanowiska np. prezesa .lednej z miejskich sp6lek lub inne stanowiska w sp6lkach

komunalnych. Z powyiszego wynika, 2e koalicja z PIS trwa do dzisiaj.

Glos zabraf Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesolowski, kt6ry stwierdzii, 2e

Prezydent Miasta nie dba o interesy wlociawskich firm, poniewai przetargi ogfaszane przez

miasto wygrywajq firmy z odleglych miasta, kt6re podzlecajq roboty wloclawskim
podmiotom.



Sprawa dotvczy konserwacji latarni na ul. 3-Maja, na tq uslugq wygrala przetarg firma z

Suchego Lasu pod Poznaniem, kt6ra zlecila realizacjq zadania firmie z Wfoclawka. Natomiast
w innych mrejscach miasta wygraty firmy ze Szczecina i Sopotu. Pan radny zapytal jak to siq

dzieje, 2e wlociawscy przedsiqbiorcy nie mogq wygrai przetargu w mieicie, natomiast
wygrywajq je firmy z odleglych miast a pracQ wykonujq wloclawskie firmy. Ponadto Pan

radny zwr6cil uwagq na kwestiq pielqgnac.ji zieleni w centrum miasta i zapytal, dlaczego nie

sq przycinane krzewy a pielqgnacja zieleni ogranicza siq wylqcznie do koszenia trawy. W
zwiqzku z tym te czynno6ci Pan radny jako przedsiqbiorca musial wykonai we wlasnym
zakresie i nale2y siq zastanowii czy nie trzeba byloby wystawii faktury za nie Prezydentowi
Miasta, co zatem z podatkami kt6re Pan radny odprowadza do miasta. Pan radny zwr6cil
r6wnie2 uwagq na batagan ibrak czysto6ci na ulicach miasta o czym ju, wielokrotnie
u przed n io wspominaf .

Glos zabral Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski, kt6ry odnoszqc siq do wypowiedzi
radnych Pani Marioli Gawtowskiej, Jaroslawa Chmielewskiego i Krzysztofa Kowalskiego w
sprawie wyroku NSA wyjainit, i2 zwioka w dzialaniu wynika z oczekiwania na pisemne
uzasadnienie wyroku, kt6re jest podstawq do podjqcia przez organ kolejnych krokow.
Zakwestionowana zostata jedynie procedura wyboru komisji konkursowej a nie procedura
wyboru dyrektor6w. Zwracajqc siq do Pana radnego Kowalskiego Prezydent Miasta
stwierdzil, 2e jest do6i znaczqca r62nica pomiqdzy zlamaniem prawa a jego interpretacjE. W
omawianej sytuacji widai klasyczny przyklad interpretacji prawa. Na temat reprezentacji w
komisjach konkursowych wypowiadal siq r6wniei Pani Minister Edukacji Anna Zalewska
uwazajac tak2e, 1e reprezentacja powinna byi jak najszersza, zostalo to zrobione i w zwiqzku
z tym jest to kwestiA interpretacji prawa, kt6re nie bylo dookreilone. Wyrok NSA bqdzie
respektowany niemniej organ stoi na stanowisku, 2e dyrektorzy zostali wybrani prawidlowo.
Prezydent Miasta stwierdzil,2e Pan radny Kowalski .jako nauczyciel i osoba wielokrotnie
ubiegajqca sie o stanowisko dyrektora powinien wiedziei, 2e dyrektor6w sig nie
rekomenduje, kandydaci na dyrektor6w sami zglaszajq sw6j akces i stajq do konkursu.
Odnoszqc siq do zapytania Pana Jaroslawa Chmielewskiego w sprawie konkursu na

dyrektora LZK do Pan Prezydent wyjainil, ie informowat na ten temat, z tym, ie chodzilo o
Zesp6t Szk6l 096lnoksztalcqcych, bo to jest wla(nie LZK i Pan radny powinien posiadai
wiedzQ na ten temat. Natomiast konkursy, kt6re odbyly sie dnia 5lipca br. i kandydaci
wyfonieni w drodze konkurs6w zostali zatwierdzeni przez komisje konkursowe. Prezydent
Miasta poinformowal, i2 nie bqdzie m6gl udzielii wyczerpujqcych odpowiedzi na wszystkie
pytania, poniewa2 nieobecna jest Pani Magdalena Korpolak-Komorowska Zastqpca
Prezydenta Miasta ds. rozwoju i inwestycji, kt6ra przebywa na urlopie i odpowiedzi na

zapytania radnych dotyczqce spraw inwestycyjnych bqdq udzielone pisemnie. Prezydent
Miasta odpowiadajqc na pytanie dotyczqce przyiqcza do basenu Delfin zgfoszone przez Pana
radnego Krzvsztofa Kukuckiego iPana radnego Chmielewskiego wyjadnil, ie bud2et miasta
na rok 2018 zostal uchwalony przez Radq Miasta pod koniec miesiEca marca br. a zatem
dopiero po jego uchwaleniu mo2liwe byto podjqcie dzialari zwiqzanych z ogloszeniem
przetargu na przyfEcze medi6w do basenu ijest to jedyne wyttumaczenie zaistnia'lej sytuacji
gdy2 procedury mo2liwe byly do przeprowadzenia dopiero w miesiqcu kwietniu br. Wyb6r
oferty jak wyjaSnit Pan Prezydent nastqpif wytqcznie w oparciu o prawo zamowien
publicznych, lecz nie zawsze najni2sza cena jest kryterium podstawowym w wyborze oferty.
Odpowiadajqc na pytanie radnego Pana Dariusza Wesotowskiego Prezydent Miasta zalecil
Panu radnemu lekturQ prawa zam6wieri publicznych, w6wczas Pan radny bqdzie posiadal



wiedzg, dlaczego nie zawsze wtoctawskie firmy wygrywajE przetargi. Pan Prezydent
stwierdzil, i2 rozumie zainteresowanie Pana radnego, kt6ry jawi sie jako przedstawiciel
przedsiqbiorc6w, lecz ma wqtpliwoSi czy przedsiqbiorcy chcieli by, aby akurat w tych
kwestiach Pan radnych ich reprezentowal. Prezydent poinformowal, 2e zawsze zachgca
wtociawskich przedsiqbiorc6w do skiadania ofert, lecz podlegajq one prawu zam6wien
publicznych iwszelkiej procedurze z tym zwiEzanej. Termin oddania basenu o co pytal Pan

radny Kukucki jest wyznaczony na dzieri 1 sierpnia br. i nie zostanie dotrzymany, lecz
wydfu2enie go nie bqdzie zbyt uciEiliwe dla mieszkaric6w Wloclawka. Odnoszqc siq do
roszczen w sprawie Michelina to zostala udzielona odpowiedi, zostaly podpisane przez Pana
Prezydenta 1.433 wnioski potencjalnych roszczeniod awc6w, dokumenty zostaly przekazane,

brak jest jakichkolwiek n ieprawidlowoSci a sprawa jest w toku. Odnoszqc siq do zarzut6w
skierowanych pod adresem wlodarza miasta przez radnego Janusza Dqbczyriskiego Pan

Prezydent wyja6nit, 2e dobrym zwyczajem jest spotkanie siq godcia z gospodarzem miasta w
sytuacji, gdy odwiedza miasto urzqdujEcy minister czy inny przedstawiciel rzqdu, takie
zasady obowiqzywaly dotychczas stqd uwaga Pana Prezydent, choi z Panem Ministrem
Gowinem znajomodi trwa jui wiele lat. Na pytania dotyczqce ul. Grodzkiej skierowane przez
PaniE radnE Mariolq Gawlowska to odpowiedl zostanie udzielona na piSmie. Natomiast na
pytanie Pana radnego Piotra Czarneckiego pozostanie bez odpowiedzi jak stwierdzil Pan

Prezydent z przyczvn o kt6rych Pan radny powinien doskonale wiedziei. Ponadto Prezydent
Miasta podkre6lil w swojej wypowiedzi, ie w instytucjach czy sp6lkach miasta nie
obowiqzujq 2adne parytety polityczne w zatrudnieniu. I jak stusznie zauwaiyl Pan radny
Krzysztof Kukucki w sp6lce jest przedstawiciel PIS jak i przedstawiciele innych partii i nie ma
w tym nic szczeg6lnego. Pan Prezydent poinformowal,2e przeanalizuje sprawe pielqgnacji
zieleni iprzycinania krzew6w o kt6rej m6wil Pan radny Dariusz Wesolowski, natomiast
pozostaie kwestie zostaty Panu radnemu wyjaSnione.

Ad.4
Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia Gminnego Protramu Rewitalizacji Miasta Wloclawek
na lata 2018-2028.

Glos zabral Pan Slawomir Kopvdi czlonek Zarzadu Woiew6dztwa Ku iawsko-Pomorskieeo,
kt6ry podkre6lil wielkq wagq powstalego dokumentu istwierdzil, 2e program rewitalizacji
jest nie tylko programem dotyczqcym centrum miasta, ale icalego Wioclawka. Powstawal
wiele lat poprzedzaty jego powstanie ankiety, rozmowy, analizy i 162nego rodzaju
opracowania. W obecnym ksztalcie dokument ten bqdzie jeszcze podlegaf ocenie przez
Departament Rozwoju Regionalnego Urzqdu M arszaikowskiego, ale bardzo wainym i

znaczEcym elementem jest to,2e najbardziej potrzebujqca czqSi miasta ma szansq na
finansowe wsparcie w wysokodci 17 mln. zl. z RPO, lqczna warto6t projektu to blisko 300
mln. zl. Za pomocE wsparcia ze 5rodk6w zewnqtrznych jest szansa na zmianq oblicza miasta
a najbardziej zabytkowa czqdi miasta moie w przyszlo6ci pelnii funkcjQ wizyt6wki miasta i

posiadai istotne znaczenie dla calego miasta. Wainym elementem programu jest zato2enie,
i2 wptynie on na pobudzenie mieszkarlc6w miasta za mieszku.jqcego obszar rewitalizowany
do zaangaZowania w sprawy lokalne. Na zako6czenie swojego wystqpienia Pan radny
zadeklarowal, 2e w Sejmiku jak iw Zarzqdzie Wojew6dztwa zostanq podjqte wszelkie
dzialania zmierzajqce do sprawnej realizacji projekt6w, kt6re bqdq przedstawiane w ramach
projektu Gminnego Programu Rewitalizacji ponadtojako mieszkaricowi Wloclawka bardzo



zaleiy Panu radnemu na rozwoju miasta bez wzglqdu na opcje polityczne, gdy2 dobro miasta
jest najwain iejsze.

M arszatkowskieso , kt6ry stwierdzit, 2e dokument jest przed etapem opiniowania, kt6ry jest
przewidziany w procedurze, niemniej kilkumiesiqczna wsp6lpraca z miastem w trybie
nieformalnym spowodowala usuniqcie wielu uwag i brak6w formalnych, kt6re doprowadzily
do ostatecznego ksztaltu opracowanego dokument, na podkreSlenie zastuguje fakt, ze
wsp6lpraca nieformalna dotyczqca opiniowania odbywala siq r6wniei z Ministerstwem
Rozwoju w ramach rzqdowego projektu tzw. modelowej rewitalizacji. Pan Dyrektor
poinformowat, 2e w skali wojew6dztwa jedynie Wloctawek otrzymal dofinansowanie i

wsparcie ministerstwa w zakresie przygotowania tego dokumentu. A zatem dokument ten
przyjetv i pozytywnie zaopiniowany przez instytucje zarzEdzajEcE bqdzie pozytywnym
odniesieniem dla innych program6w rewitalizacji duiych miast takich jak Bydgoszcz, Torun
czy Inowroclaw. Na zakoriczenie wypowiedzi Dyrektor Rafal Pietrucieri podziekowal i

pogratulowal Prezydentowi Miasta i sluibom urzqdu za bardzo dobrq merytorvcznE
wspolprace na rzecz opracowania Gminnego Programu Rewitalizacji miasta Wloclawka
wyra2ajqc nadziejq, 2e zostanie on przyjqty przez organ uchwaiodawczy.

Inwestvcii i Rozwoiu w Warszawie, przedstawiciel Kraiowego Instvtutu Politvki Przestrzennei
i Mieszkalnictwa kt6ra stwierdzifa, i2 w dniu dzisiejszym nastepuje podsumowanie blisko 3-
letniiej pracy wielu os6b, kt6re tworzyiy zapisy tego dokumentu. Jak podkredlila pani dr
Edyta Masierek urzqdnicy zredagowali i nadali jego ksztaft, by spelniai wymogi ministerstwa
i urzqdu marszalkowskiego, ale sam dokument powstaf dziqki pracy os6b, kt6re po5wiqcily
czas na dyskusjq na temat zmian w Srodmieiciu. Zdaniem Pani dr Edyty Masierek proces
rewitalizacji moie siq powie6i tylko przy udziale interesariuszy tego projektu. Na
podkre6lenie zasluguje du2e zaangaiowanie mieszkaric6w, radnych, instytucji, kt6re to
pomioty z du2q pasjq i troske o centrum Wfoctawka wsp6lnie tworzyli zapisy tego programu.
Dla zapewnienia aktywnego udziatu jak najwiqkszej grupy interesariuszy rewitalizacji
zastosowane zostaly r6ine narzqdzia procesu partycypacji, w tym m.in. otwarte spotkania z

interesariuszami, w tym w formie warsztat6w, spacer badawczy, spotkania dyskusyjne,
dyiury konsultacyjne, spotkania z klubami radnych Rady Miasta Wloclawek, nab6r
interesariuszy do zespol6w tematycznych i praca tych zespol6w, spotkanta na podw6rkach.
Powstaly projekt Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Wloclawek poddany zostal
konsultacjom spotecznym. Ponadto, projekt poddano opiniowaniu przez instytucje
wymienione w ustawie o rewitalizacji, a w trybie roboczym przekazano do zaopiniowania
przez lnstytucje Tarzqdzajqcq Regionalnym Programem Operacyjnym Wojew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego oraz przez Mintsterstwo Inwestycji i Rozwoju,.jako instytucji
nadzorujqcej dzialania miasta w ramach uczestnictwa w Modelowej Rewitalizac.li Miast. Na
zakorlczenie wypowiedzi Pani dr Edyta Masierek zlo2yla gratulacje na rece prezydenta

Miasta za wspanialq profesjonalnq prace izaanga2owanie zespolu, kt6ry zajmowal siq
opracowaniem programu iwyrazila nadziejq,2e projekt Sr6dmieicie na drodze do zmian
stanowii bqdzie skuteczny impuls do realnych itrwalych przeksztalcei obszaru rewitalizacji.
Po wvstapieniach zaproszonvch gosci wprowadzenia do zaqadnienia dokonata pani dr
Barbara Moraczewska Zastepca Prezvdenta Miasta ds. edukacii ispraw soolecznvch, kt6ra
poinformowala m.in., ie Gminny Program Rewitalizacji zostal przygotowany w ramach
projektu ,,Sr6dmieicie na drodze do zmian - opracowanie narzqdzi aktywizac.ji zawodowej i



spotecznej mieszkahc6w centrum Wtoclawka" w ramach og6lnokrajowego konkursu
,,Modelowa Rewitalizacja Miasta". Gl6wnym przedmiotem projektu jest partycypacyjne
przygotowanie GPR-u dla obszaru rewitalizacji wyznaczonego w oparciu
o wypracowanE metodologie delimitacji, a takze opracowanie szeregu analiz zawierajqcych
narzqdzia sluiqce wyprowadzeniu obszaru rewitalizacji ze stanu kryzysowego.
Przeprowadzona delimitacja obszaru zdegradowanego byia konsultowana z ekspertami
6wczesnego Ministerstwa Rozwoju, jest zgodna z ideq przeprowadzania procesow
rewita lizacyjnych ijednoczeSnie spelnia wymogi zapisane w ,,Zasadach programowania
przedsigwziqi rewitalizacyjnych w celu ubiegania siq o Srodki finansowe w ramach
Regionalnego Programu Operacy.jnego Wojew6dztwa Kujawsko- Pomorskiego na lata 2014-
2020". Gminny Program Rewitalizacji Miasta Wloclawek na lata 2018-2028 zostal
przygotowanV na podstawie zidentyfikowanych problem6w i potencjal6w obszaru
rewitalizacji oraz potrzeb lokalnej spolecznoSci i poiqdanych kierunk6w jego rozwoju.
Stanowi efekt ponad dwuletniej pracy oraz zaangaiowania interesariuszy rewitalizacji, w
tym szczeg6lnie mieszka6c6w Wloclawka, przedstawicieli instytucji, wydziaf6w Urzqdu
Miasta Wloclawek oraz Radnych Rady Miasta Wloclawek w formie wielogodzinnych
konstruktywnych spotkari, warsztat6w, dyskusji, wywiad6w, spacer6w po obszarze
rewitalizacji, a tak2e spotecznej dzialalno!ci kawiarni obywatelskiej S16dmie6cie Caf6.
Ukierunkowaly one autor6w GPR-u do przygotowania dokumentu wskazujqcego oczekiwane
zmiany w obszarze rewitalizacji, osadzone w realnej rzeczywisto6ci. GPR zaklada realizacjq w
spos6b kompleksowy dziaiari sluiqcych lokalnej spoleczno6ci, zmierzajqcych do
wyprowadzania obszaru rewitalizacji ze stanu kryzysowego. Przewidziane do realizacji
przedsiewziQcia zostaty wypracowane przez interesariuszy rewitalizacji, w trakcie procesu
partycypacyjn ego planowania GPR-u. Skladajq siq z szeregu dzialah spotecznych,
uzupetnionych projektami infrastrukturalnymi, kt6re sq wzajemnie komplementarne i

zmierzajq do osiqgniqcia zalo2onych cel6w rewitalizacji. Skladajqc serdeczne podziqkowania
wszystkim, kt6rzy byli zaanga2owani iprzyczynili siQ do powstania Gminnego Programu
Rewitalizacji Pani dr Barbara Moraczewska Zastqpca Prezydenta Miasta ds. edukacji ispraw
spofecznych poinformowala, ii GPR zredagowali pracownicy Wydzia'lu Rozwoju Miasta
Urzedu Miasta Wlociawek przy 6cistej wsp6lpracy ze Skarbnikiem Miasta iWydziatami:
Urbanistyki i Architektury, Edukacji, Centrum Obslugi Inwestora, Polityki Spolecznej i

Zdrowia Publicznego, Gospodarki Miejskiej, Gospodarowania Mieniem Komunalnym,
Kultury, Promocji i Komunikacji Spotecznej Urzqdu Miasta, a tak2e instytucjami:
Powiatowym Urzqdem Pracy, Miejskim Oirodkiem Pomocy Rodzinie, Administracjq Zasob6w
Komunalnych, Centrum Organizacji Pozarzqdowych iWolontariatu, Lokalnq Grupq Dziaiania
M iasta Wloclawek.
Nastqpnie wprowadzenia do procedowanego projektu uchwaly dokonafa Pani Agnieszka

Biesiada Dvrektor Wvdziatu Rozwoiu Miasta poinformowata, 2e jest to pierwszy du2y

dokument opracowany przy wsp6tpracy z interesa riuszam i rewitalizacji, wybrano szereg
narzqdzi partycypacyjnych nowych dla miasta idotychczas nie stosowanych, co znalazlo

uznanie w oczach mieszkafc6w. Zastosowano iwprowadzono spacer badawczy, spotkania
dyskusyjne, dyiury konsultacyjne, nab6r interesariuszy do zespol6w tematycznych ipraca
tych zespol6w, spotkania na podw6rkach. Powstaty projekt Gminnego Programu
Rewitalizacji Miasta Wioclawek poddany zostal konsultacjom spoiecznym, kt6re
prowadzono w okresie od 22 mala 2018 r. do 13 czerwca 2018 r. Ponadto, ww. projekt
poddano opiniowaniu przez podmioty wymienione w ustawie o rewitalizacji, a w trybie

q



roboczym przekazano do zaopiniowania przez InstytucjQ Zarzqdzajqcq Regionalnym
Programem Operacyjnym Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata oraz przez

Ministerstwo Inwestycji i Rozwoju, jako instytucji nadzoru.jqcej dzialania miasta w ramach
uczestnictwa w Modelowej Rewitalizacji Miast. Przedkladany Radzie Miasta Wloclawek
dokument zawiera zmiany dokonane w wyniku ww. konsultacji oraz uwzglqdnia
opracowanie dla czq6ci obszaru rewitalizacji Miejscowego Planu Rewitalizacji. Dla ww.
pro.iektu dokumentu uzyskano odstqpienie od przeprowadzenia strategicznej oceny
oddziaiywania na Srodowisko. Gminny Program Rewitalizacji Miasta Wloctawek zakiada
ustanowienie na obszarze rewitalizacji Specjalnej Strefy Rewitalizacji celem uzyskania
moiliwoici wykorzystania narzqdzi wskazanych w ustawie o rewitalizac.ji. W oparciu o ww.
dokument gmina prowadzii bqdzie proces wyprowadzania ze stanu kryzysowego obszaru
rewitalizacji. Wskazane w tym dokumencie przedsiqwziqcia rewita lizacyjne, sluiqce realizacji
zadarl wlasnych gminy, wprowadzone zostanE do Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Opinia Komisii Stalei RadV Miasta
Projekt ww. uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie
Promocji Miasta. Opiniq w przedmiotowej
Wiceprzewod n iczqcy Komisji radny Jacek Buiawa.

zaopiniowala Komisja Budietu, Rozwoju i

sprawie przedstawit Radzie Miasta

Nastqpnie Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjg nad ww.
zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabrat Przewodniczacv Radv Miasta radnV Rafal Sobolewski, kt6ry zwr6cil siq z

zapytaniem o przedstawienie skutk6w.iakie bqdzie mial dla bud2etu miasta omawiany
program rewitalizacji w roku bieiqcym oraz jakie 5rodki powinny byi zabezpieczone na jego

realizacjg w latach nastqpnych w WPF.

Glos zabral radnvch Jaroslaw Chmielewski, kt6ry wyrazil zadowolenie z faktu, i2 Rada Miasta
proceduje nad tak wainym dla miasta projektem uchwafy, dlatego tei Klub radnych PIS

bqdzie glosowal za przyjqciem uchwaiy, gdy2 jest to impuls rozwojowy dla miasta, kt6ry
mo2e zmienii jego oblicze. Naleiy miei jedynie nadziejq, 2e zadania ujqte w projekcie

uchwaly zostanq szybko wdroione w 2ycie. W zwiqzku z tym Pan radny zwr6cif siq o
informacje dotyczqce harmonogramu realizacji zada6 zapisanych w GPR oraz kiedy nastqpi
poczqtek ogloszenia zapytad przetargowych w zwiqzku z ich realizacjq. Ponadto Pan radny
stwierdzil, ii liczy na pozyskanie (rodk6w zewnqtrznych, lecz ma nadziejq,2e realizacjq nie
bqdzie zajmowai siq obecna ekipa rzqdzqca miastem, gdyi nie ma do tego predyspozycji co
niejednokrotn ie mo2na byio zauwa2yi.
Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki, kt6ry pozytywnie ocenii procedowany projekt uchwaly
dotyczqcy Gminnego Programu Rewitalizacji i stwierdzit, 2e warto byto czekai na ten
dokument, kt6ry zdaniem Pana radnego zostal dobrze przygotowany, w niestandardowy
spos6b, przy ogromnym udziale mieszkaric6w. Ponadto jak stwierdzil Pan radny widai, 2e w
mieScie sq liderzy, kt6rzy chcq zmieniai swoje przyslowiowe podw6rka i naleiy miei
nadziejq,2e centrum miasta szybko stanie sie modne do iycia, mieszkania, spqdzania czasu i

odpoczynku. Dlatego Klub radnych SLD bqdzie glosowal za przyjqciem tego projektu
ucnwatv.
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Gtos zabral Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski informujqc, i2 jest to
trzecia debata na przestrzeni wielu lat dotyczqca rewitalizacji miasta izdegradowanego
Sr6dmie6cia, kt6re nie jest najlepszE wizyt6wkE miasta. Programy dotyczqce rewitalizacji
kt6re byly przyjmowane przez uprzednie Rady Miasta poczqwszy od roku 2003 poprzez rok
2007 nie przyniosly sukcesu. Dlatego naleiy miei nadziejq, 2e tym razem przy wsparciu
wladz Sejmiku Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego oraz wsparciu rzqdu PIS i

wloclawskiego samorzqdu jest nadzie.la na sukces. Niebagatelnq rolq odniosly r6wnie2
przeprowadzane konsultacje spoteczne w kt6rych Pan radny takie bral udziat. Ponadto Pan

radny zwr6cil uwagq,2e powstata w roku 2015 Komisja Rady Miasta ds. rewitalizacji okazala
siq zbqdnym tworem, kt6ry powstal, aby spefnii ambicjq ipr6zno6i radnego Hupato, kt6ry
chciat pelnii funkcjq przewod n iczqcego komisji. Zdaniem Pana radnego przyjqcie GPR daje
poczEtel( nowego etapu w rozwoju miasta.
Glos zabral radnv Piotr Czarnecki, kt6ry jako mieszkaniec Srddmieicia oraz radny z tego
okrqgu wyborczego jest usatysfa kcjonowany, i2 GPR wejdzie w iycie po wielu latach
stagnacji w tym temacie. Niemnie jednak Pan radny ubolewal na niskq frekwencjq radnych z

Klub6w PO iSLD w sytuacji, w kt6rej zapadajq decyzje dotyczace wa2nych zagadnie6 dla
rozwoju miasta.
Gios zabrala radna Ewa Szczepaiska, kt6ra podziqkowala mieszkaricom za udziai w
konsultacjach i za pomysly, kt6re wkr6tce zostanq przekute w dziafania. Pani radna zwr6cila
takie uwagQ na fakt kierujqc swojq wypowied2 do radnego Janusza Dqbczyriskiego, ii
na.jwiqcej do powiedzenia majq osoby, kt6re nie braly udziatu w przygotowaniach Gminnego
Programu Rewitalizacji i nawet nie zapoznaly siq z jego tre6ciq.
Glos zabral radnv Dariusz Jaworski informujqc, 2e konsultacje GPR pokazaly ogromnq
aktywnoii mieszkaic6w 5r6dmie5cia, szczeg6lnie os6b mlodych. Zdaniem Pana radnego to
wlaSnie oni skorzystajq najbardziej na tym programie. Ponadto Pan radny wyrazil swoje
zadowolenie z pracy w zespole zajmujqcym siq przestrzeniq publicznq kt6ry zostal powolany
do konsultacji przy opracowaniu GPR.

Gtos zabrat radnv Zbisniew Lewandowski, kt6ry podzielil poglqd przedm6wc6w na temat
GPR, kt6ry jest dogiqbny, obszerny i bardzo komplementarny. Pan radny zwr6cil uwagq na

zapisy programu dotyczqce sta2y, kt6re sq prowadzone z udziaiem PUP, lecz kt6re w
przyjqtej formule nie rozwiq2q problemu, gdyi zdaniem Pana radnego powinny byi one
staiami wieloletnimi na kt6re bqdzie wyodrqbniony fundusz, co spowodowatoby powr6t
os6b na rynek pracy. Problem degradacji wielu os6b zamieszkujqcych w obszarze
rewitalizacjijest zwiazany wlainie z brakiem pracy. Pan radny wskazal, ie obszary, w kt6rych
wystqpujE wolne dzialki na terenie objqtym GPR powinny byi zagospodarowywa ne przez

osoby prywatne lub przedsiqbiorc6w, co spowoduje podniesienie estetyki w tych i

sEsiednich obszarach. Pan radny zwr6cil takie uwagq na sprawq dotyczqcq poprawy jako6ci
powietrza poprzez doprowadzenie sieci ciepfowniczych co zostafo zapisane w dokumencie
dotyczqcym rewitalizacji oraz zabezpieczenie irodk6w finansowych na program, kt6ry
bqdzie przewidywal moiliwo(i podlqczenia do sieci lokali mieszkalnych z MPEC, co
spowoduje poprawq ja koSci powietrza.
Glos zabrala Pani Agnieszka Biesiada Dvrektor Wvdzialu Rozwoiu Miasta. kt6ra odnoszqc siq
do zapytafi radnych wyja6nial, ie zaplanowane przedsiqwziqcia zostanE uwzglqdnione w
WPF, co bqdzie stanowilo promesq do ich realizacji trudno odpowiedziei, kiedy to nastEpi
le2y to w gestii wladz miasta. Generalnie po przyjqciu uchwaly przez Rade Miasta
przedsiqwziqcia GPR powinny zostai umieszczone w WPF. Odnoszqc siq do kwestii

11



dotyczqcej harmonogramu prac Pani Dyrektor wyja6nila, ie zawarty jest on w dokumencie,
w kt6rym znajduje siq ramowy harmonogram przedsiqwziqi jest to tabela nr 17 w rozdziale
nr 10. W nastepnej kolejno(ci przewidziane jest uchwalenie zasad, powolanie komitetu
rewitalizacji, przyjqcie uchwaly o ustanowieniu specjalnej strefy rewitalizacji, proces ten
rozpocznie siq niezwtocznie po przyjqciu GPR. W sprawie zagadnieri dotyczqcych Srodowiska
Pani Dyrektor wyja5nila,2e nastapi uruchomienie dotacji do remont6w w wysokoSci 50%
prac koniecznych, co bgdzie najszybszq pomocq do przeprowadzenia tego rodzaju prac.

Glos zabral Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski, kt6ry odnoszqc siq

do zapis6w w WPF stwierdzil,2e do WPF powinien byi wpisywany projekt na konkretne
zadanie z okreSlonq wartodciq finansowq, nie za6 prognozowany projekt, na kt6rego
realizacjq nie jest pewne pozyskanie funduszy.

Po zakohczeniu dyskusji nad ww. punktem porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta
oglosil przerwq w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach godz. 17.4O

Wznowienie obrad po przerwie godz. 17.50

Wznawiajqc obrady po przerwie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie
przyjqcie projektu uchwaty w sprawie przyjqcia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta

Wloclawek na lata 201.8-2028.

W wvniku qlosowania przeprowadzonego z udzialem 17 radnvch za podieciem uchwatv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie. glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Po zakofczeniu procedowania nad ww. zagadnieniem Przewodniczqcy Rady Miasta
poinformowal,2e w rezultacie dokonanego gtosowania Rada Miasta podjqla ww. uchwalq w

zaproponowanym brzmieniu.

Glos zabral Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski, kt6ry stwierdzil,2e jest to niezwykle

wa2ny moment dla miasta. Gminny Program Rewitalizacji wyznacza ramy dzialai
rewitalizacy.inych. Prezydent Miasta podziqkowal wszystkim, kt6rzy przyczynili siQ do jego

powstania, tak2e instytucjom zewnqtrznym. Pan Prezydent zapewnil, i2 realizacja programu

rozpocznie siq niezwlocznie tak2e poprzez wpisane pewnych dzialari do WPF. Odpowiadajqc

na wqtpliwosci radnych Prezydent Miasta dodat, ii przyszle wladze sE dobrze przygotowane

do realizacji programu, co widai po procesie jego przygotowania,

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski, kt6ry stwierdzil, ie je2eli

kiedykolwiek pojawialy siq glosy,2e sq w tej Radzie Miasta sity, kt6re jedynie szkodzq

miastu, to dzisiejsze glosowanie dowodzi tego, 2e je2eli materiai jest dobrze przygotowany
to radni glosujq za jego przyjqciem, ale i uczestniczE takie w jego przygotowaniu. Jest to
dobry prognostyk na przyszlo6i, aby dzialai wsp6lnie na rzecz dobra miasta Wloclawek.



Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.5
Projekt uchwaly w sprawie zaopiniowania projektu uchwa\ Sejmiku Wojew6dztwa
Kujawsko-Pomorskiego zmieniajqcej uchwalq w sprawie podziafu obszaru wojew6dztwa
kujawsko-pomorskiego na okrqgi wyborcze, ustalenia ich numer6w igranic oraz liczby
radnych wybieranych w tych okrqgach wyborczych do Sejmiku Wolew6dztwa Kujawsko-
Pomorskiego.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Przewodniczacy Rady Miasta, kt6ry wyjadnil,2e w
celu przeprowadzenia wybor6w obszar wojew6dztwa dzieli siq na okrqgi wyborcze.
Okrqgiem wyborczym jest jeden powiat lub jego czqii. Na podstawie art. 452 S 7 ustawy z

dnia 5 stycznia 2OII (. - Kodeks wyborczy lqczenie dw6ch lub wiqcej powiat6w w celu
utworzenia okrqgu wyborczego wymaga zasiegniecia opinii rad tych powiat6w. W dniu 28

czerwca 2018 r. do Przewodn iczqcego Rady Miasta wptynqlo pismo Marszalka
Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego z projektem uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa
Kujawsko-Pomorskiego zmieniajqcej uchwalq w sprawie podzialu obszaru wojew6dztwa
kujawsko-pomorskiego na okrqgi wyborcze, ustalenia ich numer6w i granic oraz liczby
radnych wybieranych w tych okrqgach wyborczych do Sejmiku Wo.jew6dztwa Kujawsko-
Pomorskiego z pro6bq o zaopiniowanie.

Ooinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja Porzqdku Prawnego i

Publicznego. Opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna
Mariola Gawlowska.

Nastqpnie Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq w przedmiocie
procedowanego zagadnienia.

Wobec braku zgloszei do udziatu w dyskus.ji Przewodniczacy Rady Miasta poddat pod

gtosowanie radnych przyjqcie projektu uchwaly w sprawie zaopiniowania projektu uchwaly
Sejmiku Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego zmieniajqcej uchwalq w sprawie podzialu

obszaru wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego na okrqgi wyborcze, ustalenia ich numer6w i

granic oraz liczby radnych wybieranych w tych okrQgach wyborczych do Sejmiku

Wojew6dztwa Kuja wsko-P o mo rskiego.
W wvniku glosowania przeorowadzoneeo z udziafem 16 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvslnie, gfos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

PrzewodniczAcy Rady Miasta poinformowaf,2e w rezultacie przeprowad zon ego gtosowania,

Rada Miasta podjqla ww. uchwalq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zatqcznik do niniejszego protokolu.
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Ad.5
Projekt uchwaty w sprawie przekazania Srodk6w finansowych na nagrody dla
funkcjonariuszy Komendy Miejskiej Policji we Wloclawku w 2018 r.

Glos zabraf PrzewodniczEcy Rady Miasta, kt6ry poinformowal, 2e przedmiotowy projekt
uchwaty wynika z wniosku Komendanta Miejskiego Policji we Wtoclawku, ktory
zaproponowal wyr62nienie nagrodq pienig2nq funkcjonariuszy Komendy Miejskiej Policji,
kt6rzy pelniE slu2bq na terenie miasta Wloclawek. Rada gminy na warunkach okreSlonych w
porozumieniu pomiqdzy organem wykonawczym a Komendantem Policji moie przekazai
irodki finansowe stanowiEce dochody wlasne gminy dla Policji z przeznaczeniem na nagrody
za osiqgniqcia w sluibie dla policjant6w, kt6rzy realizujq zadania z zakresu slu2by
prewencyinej na terenie naszego miasta. Majac powyisze na uwadze Przewodniczqcy Rady
przedlo2yl Radzie Miasta propozycjq przekazania z budietu miasta na 2018r. dla Policli
Srodk6w w wysoko5ci 5 000,00 zt. na realizacie ww. zadania,

Opinia Komisii Stalei RadV Miasta.
Przedmiotowy projekt uchwaty zostal rozpatrzony oraz pozytywnie zaopiniowany przez
KomisjQ 8ud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opinie w tej sprawie przedstawit
Wiceprzewodn iczqcy Komisji radny Jacek Bulawa.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf,2e otwiera dyskusjq w przedmiocie
procedowanego zagad n ien ia.

W dvsku sii udziat wzieli:
Glos zabral radnv J6zef Mazierski, kt6ry nawiqzujEc do inicjatywy przekazania irodk6w dla
funkcjonariuszy Policji w imieniu swoim jak i Komisji Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta
zwr6cif siq z wnioskiem do Prezydenta Miasta o przyznanie z budietu miasta kwoty 5000 zl.
z przeznaczeniem na nagrody dla wyr6iniajqcych siq funkcjonariuszy Stra2y Miejskiej we
Wloclawku za szczeg6lne osiqgnigcia w wykonywaniu zadad na rzecz bezpieczeristwa
mieszkaric6w.
Glos zabral radnv Zbigniew Lewandowski. kt6ry zaproponowal autopoprawkq do
procedowanego projektu uchwaty polegajqcq na dodaniu po 51,5 2 o treici, w kt6rej
przekazuje siq z rezerwy o96lnej budietu miasta na rok 2018 kwotq 5000 zl. z

przeznaczeniem na nagrody za wyjqtkowe osiqgniqcia dla funkcjonariuszy Stra2y Miejskiej
we Wloclawku, kt6ra byfaby wypiacona w tym samym terminie, w kt6rym nagrody dla
fu n kcjonariuszy Policji.

G'los zabral Przewodniczacv Radv Miasta kt6ry poinformowal, ie nagrody dla
funkcjonariuszy Policji bqdq wreczane podczas (wiqta Policji w dniu 24 lipca br. a nie
podczas Swieta Stra2y Miejskiej, natomiast dysponowanie rezerwq o96lnq wymaga
akceptacji Prezydenta Miasta iwprowadzona autopoprawka wydaje siq zbyt pochopna w
zwiEzku z tym propozycje zawartq we wniosku mo2na bytoby procedowai przy okazji zmiany
uchwaly budietowej. W zwiqzku z tym, Pan Przewodniczqcy zwr6cil siq o informacjq na

temat dopuszczalnoSci wprowadzenia tej poprawki.
Glos zabrata Pani Wieslawa Konopczvriska Sekretarz Miasta informujqc, ii dysponowanie
rezerwE o96lnq nale2y do wylqcznej kompetencji Prezydenta Miasta, natomiast
procedowana uchwala w swojej podstawie prawnej jest oparta wylEcznie o ustawq o Policji i
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jej wylqcznie dotyczy, w zwiqzku z tym wymagataby przeredagowa n ia, lecz bez

zaangaiowania 6rodk6w z rezerwy 096lnej.
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta kt6ry zwrdcil siq do wnioskodawcy czy podtrzymuje
sw6j wniosek w (wietle przedstawionych wyja(nieri.
Radnv Zbigniew Lewandowski wypowiadaiqc siq poza mikrofonem poinformowaf, 2e wobec
zaistniatej sytuacji wycofuje zloiony wniosek.

Po wyczerpaniu zgtoszei do udziatu w dyskusji oraz wycofaniu wniosku przez

wnioskodawcq, Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod giosowanie radnych przyjqcie
projektu uchwaly w sprawie przekazania Srodk6w finansowych na nagrody dla
funkcjonariuszy Komendy Miejskiej Policji we Wtoclawku w 2018 r.
W wvniku glosowania przeprowadzon ego z udzialem 17 radnvch, za podieciem ww. uchwatv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie. glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie
stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przep rowad zonego gtosowania,

Rada Miasta podjqta ww. uchwalq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata stanowi zalAcznik do niniejszego protokolu.

Ad.7
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych,
Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,

takie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zgfosili: radna Mariola

Gaw'lowska, radny J6zef Mazierski, radny Zbigniew Lewandowski oraz radny Dariusz

Wesolowski.
Interpelacje zloione przez radnych w formie pisemnej, Przewodniczqcy Rady Miasta

przekazuje niezwlocznie adresatowt,
Odpowiedzi na zgtoszone interpelacje udziela Prezydent Miasta lub wlasciwe rzeczowo

upowa2nione osoby w terminie 14 dni - Przewod niczqcemu Rady Miasta oraz

interpelujqcemu radnemu.
Int6rnolr.i6 ?dt^c7,b.---one przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone sq w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.

Procedurq postepowania w powy2sze.i sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wtoclawek.

Ad.8
Informacje i komunikaty.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai,2e kolejnq sesjq Rady Miasta wstQpnie planuje

zwotai na dzien 28 sieronia br.
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Ad.9
Zamkniqcie obrad.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski dziqkujqc wszystkim za udzial w

obradach poinformowaf, ie wobec zrealizowania porzEdku posiedzenia zamyka obrady XLVI

sesji Rady Miasta Wloclawek w dniu 17 lipca 2018r.

Zakoriczenie obrad godz.1895

OBRADOM PRZEWODNICZYI

Zafaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XLVI sesji Rady Miasta Wloclawek'

2. Lista os6b uczestniczQcych w XLVI sesji Rady Miasta Wloctawek.



3. Uchwala Nr xLVl/91/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 17 lipca 2018r.
w sprawie przyjqcia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Wloclawek na lata

2018-2028.

4. Uchwala Nr XLVI/92/2018 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 17 llpca 2018r.
w sprawie zaopiniowania projektu uchwaty Sejmiku Wojew6dztwa Kujawsko-
Pomorskiego zmieniajqcej uchwatq w sprawie podziafu obszaru wojew6dztwa
kujawsko-pomorskiego na okrqgi wyborcze, ustalenia ich numer6w igranic oraz liczby

radnych wybieranych w tych okrqgach wyborczych do SeJmiku Wojew6dztwa
Kujawsko-Pomorskiego,

S.Uchwala Nr XLVI/ 93/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 17 lipca 2018r'
w sprawie pnekazania Srodk6w finansowych na nagrody dla funkcjonariuszy

n Komendy Miejskiej Policji we Wtocfawku w 2018 r.

Protok6l soorzadzila:
Jolanta Skladanowska
Gl. Specfrli$a BRM,
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